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رویداد

 FATF مهلت چهارماهه 
به ایران  

گروه ویژه اقدام مالی )FATF( روز گذشته 
اعلام کرد که تا مــاه ژوئن ۲۰۱۹ به ایران مهلت 
می دهد تا انتظاراتــش را در زمينــه مبارزه با 
تأمين مالی تروریســم و پولشویی برآورده کند. 
به گزارش خبرآنلاین، در بيانيه گروه ویژه اقدام 
مالی آمده اســت که  FATF انتظار دارد ایران 
اصلاحات مربوط بــه CFT و پالرمو را تکميل 
و اجرا کند. مقررات مبارزه با پولشــویی شامل 
قوانينی است که اشخاص و شرکت ها را موظف 
می کند در مورد نحوه کســب درآمدشــان به 

دولت ها توضيح بدهند.

ادامه از صفحه یک| اگر این برنامه را که حالا در 
سطح گسترده در شــبکه های اجتماعی دیده شده، 
بگذاریم کنار دیگر سیاســت هایی که عریان و پنهان 
در حال تشــویق به تحمل آزار و خشونت و ماندن در 
ازدواج های بیمار به هر قیمتی است را نمی توان انکار 
کرد. شاید بدبینانه نباشــد اگر بگوییم علی ضیا هم 
ناخواسته و اصلا شاید خواســته، در دام حمایتگران 
از سیاســت های ضــد زن در ایــران افتاده اســت؛ 
سیاست هایی که یک نمونه اش کلیدخوردن طرحی به 
نام »طرح ملی تاب آوری زنان« در  سال گذشته است؛ 
طرحی که مدیر کل امور زنان و خانواده استان کرمان 
درباره اش گفت: »این طرح برای مهارت در مدیریت 

احساسات در ناملایمات زندگی است.« 
ســوال دیگر از دســت اندرکاران برنامــه فرمول 
یک، برنامه ای که قرار اســت بیشــتر از مسئولان و 
سیاســتمداران، مردم عادی را مخاطــب قرار دهد، 
این اســت که قبل و بعد از پخش این برنامه، دمی با 
خودشــان فکر یا از خودشان ســوال کرده اند که اگر 
خودشان هم در زندگی ای باشند که مدام در آن کتک 
بخورند، دوســت دارند آن را به عنوان یک ارزش هم 
مطرح کنند؟ آیا اگر زنان زندگی شــان، زنان فامیل و 

آشنایانشــان در چنین ازدواجی گیر کرده باشــند، 
ترجیح می دهند آن زن و شــوهر را بــه روانکاوی و 
مشاوره برده، آنها را درمانو مشکل را به شکل اساسی 
حل کنند یا این که زن را تشویق به ماندن در خانواده 

کنند و بعد کاپ قهرمانی هم به او بدهند؟ 
اینها سوالاتی جدی است به نظر می رسد بعد از همه 
اعتراض ها و در شرایطی که تعدادی از فعالان حقوق 
زنان این موضوع را مطــرح کرده اندباید این برنامه را 
وادار به پاســخگویی کرد، علی ضیا باید جواب هایی 
درست و محکمه پسند برایشان پیدا کند و اگر نکرد یا 
ترجیح داد سکوت کند، حداقل از کسانی مانند طیبه 
سیاوشی، نماینده مجلس، شــهیندخت مولاوردی 
و معصومه ابتکار، معاون پیشــین و کنونی امور زنان 
رئیس جمهوری و دیگر فعالان مدنی که سال هاست 
علیه خشونت زنان فعالیت می کنند، دعوت کند تا به 
برنامه اش بیایند و با جملاتی ساده به او و مخاطبانش 
بگویند که چرا باید خشونت علیه زنان را در هر مدیوم 
رســانه ای محکوم کرد، آن را تشویق نکرد، از شنیدن 
داستان های آزاردهنده زناشــوهری ذوق زده نشد و 
هرچه را دیگران رشــتند، در برنامه ای با بیننده های 

زیاد پنبه نکرد. 

آقای ضیا! لطفا رشته ها را پنبه نکنید

گزارش تصویری
روز گذشته 1100 اصله درخت چنار در خيابان وليعصر کاشته شد

امید جدید خیابان طویل
روز گذشته 1100 اصله درخت چنار هشــت تا دوازده ساله به شیوه روتبال در خیابان 
ولیعصر، حد فاصل چهارراه امام خمینی تا میدان راه آهن و نیز حد فاصل ســه راه شهید 
بهشتی تا چهارراه شهید چمران کاشته شد تا شاید این کار مرهمی باشد بر وضع دشواری 
که چنارهای این خیابان چند سالی است با آن درگیرند. این اتفاق در حالی افتاد که پیش 
از این و در فاز اول این پروژه تیمار و رسیدگی به درختان آسیب دیده و شناسایی درختان 
خشک قدیمی این محدوده که تنه و ریشــه آنها دچار پوسیدگی شدید شده و احتمال 
سقوط آنها می رفت، در دستور کار قرار گرفت. همچنین درختان بیمار که کانون امراض 
و آفات اولیه و ثانویه مانند قارچ ها و آفات چوبخوار شده  بودند هم تا حدودی درمان شدند 
و حالا با شروع کاشــت چنارهای جدید امیدواری ها برای بهبود حال و روز چنارهای این 
خیابان زیاد شده است؛ آن هم در وضعیتی که طی سال های گذشته اخبار قطع درختان، 

افتادن بر اثر بیماری و خشک شدنشان صدرنشین اخبار بوده است.
ثبت ملی ولیعصر ناجی چنارهای آن نشد 

چند  سال قبل بود که علی  محمد مختاری، مدیرعامل سازمان بوستان ها و فضای سبز 
شــهر تهران، گفت که تعدادی از درختان چنار خیابان ولیعصر به ســرطان رنگی مبتلا 
شده اند و باید درختان سالم را جایگزین این درختان کنیم. پس از این اظهار نظر، برخی 
از کارشناسان محیط زیست مانند  هادی کیادلیری، رئیس انجمن جنگلبانی ایران، اعلام 
کردند که نام بیماری به اسم ســرطان رنگی را تاکنون نشنیده اند؛ اما همین بیماری که 
متخصصان بسیاری آن را نمی شناختند، عامل قطع تعداد زیادی از درختان این خیابان شد 
و شرایط زیست محیطی در پایتخت سبب شد تا برخی از چنارهای تهران در 79 سالگی 
محکوم به مرگ با تبر شــوند. آن طور که گفته می شود در  سال ۱۳۱۸ سرتاسر خیابان از 
دو سوی آن با ۶۰هزار درخت چنار پوشیده شــده بود؛ اما اکنون تنها بیش از ۸هزار چنار 
در سرتاسر خیابان باقی  مانده است. این در حالی است که بسیاری معتقدند سوءمدیریت 
عاملی است که بیش از هر چیز باعث خشکی و ویرانی چنارهای ولیعصر شده است و اگر  
در نحوه حفاظت از درختــان چنار جدید بازنگری نکنیم، این چنارهای جدید هم از بین 
خواهند رفت و ما فقط سرمایه خود را هدر داده ایم. به گفته امید نوری، متخصص فضای 
سبز شهری، برای حفاظت بیشتر از همین چنارهای کاشته شده ابتدا باید فاصله مناسب 
کاشت رعایت شود تا درختان مجبور به رقابت با یکدیگر نباشند، سپس بن آنها را آزاد کنیم 
و بعد درباره نحوه آبیاری این  درختان تجدید نظر اساسی کنیم.سال 91 آسفالت و چنارهای 
خیابان ولیعصر ثبت ملی شد اما ثبت ملی ولیعصر، ناجی چنارهای آن نشد و تعداد بسیاری 
از چنارها به دلیل خشک شدن در طول سال های گذشته از جا کنده شدند و نصرالله آبادیان، 
شهردار منطقه ۱۱در  ســال 95 در این باره گفت که »ما کمیسیون ماده ۷ را اجرا کردیم؛ 
زیرا درختانی که قطع شدند، خشک بوده یا متاسفانه دچار آفت شده بودند. طبق مصوبه 
کمیسیون ماده ۷ نسبت به حذف آنها اقدام شــد زیرا در شب های پیش از آن هم یکی از 

درختان سقوط کرده بود.«
نورپردازی قاتل جان درختان ولیعصر 

هفته گذشته بود که حامد میرزاخلیل، پژوهشگر آلودگی نوری، نسبت به نورپردازی 
درختان و خطرات ناشــی از آن بــرای عملکرد درختان هشــدار داد و گفت: »در برخی 
خیابان های بزرگ و مهم تهران مثل ولیعصر، پیروزی، بلوار کشاورز و بلوار میرداماد درختان 
با چراغ های LED نورپردازی شــده اند، بدون توجه به ایــن موضوع که درخت هم یک 
موجود زنده است و احتیاج به اســتراحت دارد.« وی تأکید کرد: »درخت هم مثل انسان 
به تاریکی نیاز دارد و با نورپردازی چرخه فیزیولوژی درخت به هم می ریزد. باید بین شب و 
روز و ابتدای شب و ساعات پایانی شب در نورپردازی تفاوت قایل شویم چون در این ساعات 
میزان تردد جمعیت و طبیعتا نیاز به نور یکسان نیست. متاسفانه در شهرهای ما استاندارد 

نورپردازی در فضای شهری رعایت نمی شود.« 

شهر

چند روز قبل تصویری در شــبکه های اجتماعی منتشر 
شد که حکایت از ازدواج مجدد مریم کاویانی بازیگر ۴۸ ساله 
سینما و تلویزیون با رامین مهمانپرست، سخنگوی وزارت 
امور خارجه  در دوران ریاست جمهوری احمدی نژاد داشت. 
حاصل ازدواج اول کاویانی یک فرزند بیست ویک ساله پسر به 
نام علی است و نازی خوش اخلاق عکاس سینمایی با انتشار 
عکسی از کاویانی در کنار مهمانپرست از ازدواج مجدد آنها 

خبر داده است. 
این بازیگر در گفت وگو با خبرآنلاین خبــر ازدواج خود با 
رامین مهمانپرست را تأیید کرده و تمایلی به صحبت درباره 
جزییات آشنایی و ازدواجش با این دیپلمات مشهور نداشته 
است. او که فارغ التحصیل لیسانس پرستاری از دانشگاه بابل 
اســت، فعالیت خود را بدون تجربه قبلی در ســینما شروع 
کرد و در تلویزیون به شــهرت رسید. او نخستین بار در  سال 
1381 با فیلم رویای جوانی در نقش پرستار تجربه کوتاهی 
را در بازیگــری به دســت آورد و در ادامه مورد توجه ســایر 
کارگردانان قرار گرفت. در  ســال 1384 با سریال راه شب به 
کارگردانی داریوش فرهنگ وارد تلویزیون شــد و چند ماه 
بعد با سریال او یک فرشته بود و فیلم هوو مشهور شد.رامین 
مهمانپرســت هم در دولت احمدی نژاد، سمتِ سخنگوی 

وزارت امورخارجــه را داشــت، مدتی هم 
سفیر ایران  در لهســتان و لیتوانی بود. در 
اسفند  سال ۹۶ همســر اول مهمانپرست 
-فاطمه یعقوبی- به علت بیماری سرطان 
در ورشوی لهستان درگذشت. آقای سفیر 
با پایان ماموریت چهارســاله خود در مرداد 
۹۷ به ایران بازگشــت. او همچنین سابقه 
فعالیت به  عنوان سفیر جمهوری  اسلامی 
ایران در تایلنــد و قزاقســتان و مدیرکل 
هماهنگی امور فرهنگی و معاون مدیرکل 
اطلاعــات و مطبوعــات وزارت خارجه را 
دارد که اردیبهشت  ســال ۱۳۹۲ به علت 
کاندیداتوری ریاســت جمهوری از سمت 
خود اســتعفا کرد.او در یکم اسفند ۹۷ به 
همراه همسر دوم خود، مریم کاویانی، بازیگر 
سریال های تلویزیونی در مراسم اکران فیلم 
»قرارمون پارک شهر« موجب حیرت اهالی 

هنر شد. اما حاشیه ای که به تازگی برای کاویانی ایجاد شده،  
تصویری است که این روزها از او در شبکه های اجتماعی دیده 
می شود؛ حضور او در تشییع جنازه همسر سابق مهمان پرست. 
ماجرایی که مریم کاویانی درباره آن توضیحی نداده است و 
در پاسخ به خبرگزاری ها هم توضیح داده تمایلی به تشریح 

زندگی خصوصی  و ازدواجش ندارد.
چهار  ســال قبل اما ازدواج مهناز افشــار با محمدیاسین 
رامین، فرزنــد محمدعلی رامین، معــاون مطبوعاتی وزیر 
فرهنگ و ارشــاد اســلامی در دوره دوم ریاست جمهوری 
محمود احمدی نژاد موجب حیرت بسیاری شده بود. افشار 
در اظهار نظری درباره ازدواجش بــا رامین گفت که »من با 
سوال، نقد و پرسش مشکلی ندارم تا جایی که روحم را زخم 
نکند. روزی که می خواستم ازدواج کنم، می دانستم همسرم 
پسر فردی خواهد بود که مجله »رویش« را به خاطر این که 
عکس من روی جلدش بود، توقیف کرد؛ اما فراموش نکنیم 
که هیچ کدام از ما نه شبیه برادرمان هستیم، نه شبیه پدرمان، 
نه شبیه خواهرمان، نه شبیه مادرمان. وقتی کسی را دوست 
داری بابت دوست داشــتنش باید تاوان بدهی و من مشکلی 
بابت تاوان دادن ندارم.«با این مقدمه حالا هر کســی توییت 
جدید مهناز افشار درباره ازدواج مریم کاویانی را خوانده باشد 
می تواند به راحتی تحلیل کند چرا افشار 
چنین چیزی نوشته. چون روز گذشته 
مهناز افشار در صفحه توییترش: »خب؛ 
پس خدا رو شکر سیمرغ سعادت ازدواج 
سیاســتمدارانه از روی شــانه های من 
برداشته شــد.« در واقع کنایه ای داشت 
به تمــام انتقادهایی که عــده ای بعد از 
ازدواج با رامین افشار به او وارد دانستند. 
هرچند که بعدها با توییت های مختلف 
به نوعی خواست افکار عمومی را نسبت 
به اتهاماتی که به همسرش وارد شده بود 
را آرام کند اما در مجموع حافظه جمعی 
همچنان ماجراها را دنبال می کند. حتی 
اگر قرار باشــد همه یادشان رفته باشد 
افشار چه چیزی را از سر گذرانده، خودش 
با نوشتن این توییت انگار نشان می دهد 

تیغ تند نقد عده ای را یادش نرفته.

ازدواج مریم کاویانی با سخنگوی سابق وزارت امور خارجه 
حواشی ازدواج مهناز افشار را تازه کرد

ستاره ها در آسمان سیاست

  حضور وزیر کار در جمع کارگران شرکت نیشکر هفت تپه. )فارس( 

  آیت الله  جنتی 92 ساله شد. او متولد سوم اسفند سال 13۰۵ است. 

  تبلیغ این روزهای متروی تهران. )عصر ایران( 

  اقدام پسندیده نانوایی سنگک در شاهرود. 
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حجت الاسلام سیدمحمدحسن ابوترابی فرد، امام جمعه موقت تهران در خطبه های نماز جمعه تهران با بیان 
این که از دولت پاکستان به  عنوان یک همسایه مسلمان انتظار می رود به سرعت رفتار گذشته خود را اصلاح و راه 
را برای تداوم اصول برادری هموار کند، گفت:     »شایسته یک کشور نیست با همسایگان خود در شمال، جنوب و 
غرب چنین شرایط ناگواری را تجربه کند.« او در بخش دیگری از صحبت هایش گفت: »یک انقلاب مقتدر با این 
بالندگی و عزت شایسته است قدرت برتر اقتصادی منطقه باشد. تأکید بر اقتصاد مستقل مبتنی بر تولید انبوه و 

نه مبتنی بر سرمایه ای به نام نفت، باکیفیت، توزیع عدالت محور، مصرف به اندازه و بی اسراف بسیار مهم است.«

خطيب نماز جمعه تهران:

شایسته است 
قدرت برتر 

اقتصادی باشیم

شروع صفحه آرایی
مدیر مسئولسردبیرمعاون سر دبیردبیر سرویسصفحه  آرا: ؟؟؟45 / 16
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شروع صفحه آرایی:  ؟؟ / ؟؟
اتمام صفحه آرایی:  ؟؟ / ؟؟

در هر بار تمرین پناهگيری، در 
محل های امن پناهگيری کنيد 

تا انجام این عمل در زمان 
وقوع زلزله، نياز به صرف وقت 

نداشته باشد.

شهروند|  امام جمعه ای که قاطعانه عليه ازدواج  
کودکان حــرف می زند و از فيلترینگ شــبکه های 
اجتماعی انتقاد می کند. اگر شما هم از کاربران فعال 
فضای  مجازی  باشيد، حتما در ماه های اخير حرف ها 
و عکس هایش را با هشتگ امام #جمعه_ متفاوت_ 
بيله ســوار دیده اید. عکس های روحانی ای که لباس 
مبدل می پوشد و به بازرسی وضع گمرک می رود، با 
جوان ترها قرار استخر می گذارد، در یک ساندویچی 
ميهمانشــان می کند. اگرچه با توجــه به ماهيت 
سياسی- عبادی نمازجمعه خبرسازشدن اظهارنظرها 
و رفتارهای سياســی یک امام جمعه در بين مردم 
اتفاق عجيب و غریبی نيســت، اما ایــن روزها امام 
 جمعه شهرستان بيله سوار با رفتارها و صحبت های 
متفاوت اجتماعی اش خبرساز شده است. مورد اخير 
آن، »دعوت از سخنران خانم در تریبون نمازجمعه« 

است. 
بازدید با لباس مبدل از گمرک مرزی

چندی پيش و در پــی وصول شــکایات متعدد، 
حجت الاســلام اصغر جدایی امام جمعه بيله ســوار 

در اقدامی کم نظيــر با لباس مبدل بــه بازدید وضع 
گمرک مرزی این شهرســتان رفــت. در پی وصول 
گزارشات متعدد از وضع نابسامان گمرک بيله سوار، 
حجت الاســلام جدایی بــا لباس مبدل و به شــکل 
ناشــناخته به بازدید و بازرســی وضع گمرک رفت 
تا شــکایات مردمــی را مورد بررســی قــرار دهد. 
حجت الاســلام جدایــی کــه در ماه هــای اخير با 
اظهارنظرهایی متفاوت با رنگ و بوی مردمی به عنوان 
چهره ای محبوب و مردمی شــناخته شــده است، با 
حضور در گمرک بيله ســوار شــکایاتی درخصوص 
برخورد نادرست رانندگان با مســافران به ویژه اتباع 

آذری را بررسی کرد.
کتاب هم هدیه می دهد

امام جمعه بيله سوار مغان در هفته موسوم به اهدای 
کتاب به شهروندان بيله سوار و آنان که عاشق مطالعه و 
کتاب هستند، کتاب هدیه داد. حجت الاسلام جدایی 
درخطبه های نمازجمعه بيله ســوار مغان افزود: »ما 
ظرفيت بالایی برای اهدای کتاب داریم، به شرطی که 

دوستانی که کتاب هدیه می گيرند، حتما بخوانند.«

رفتارهای خيرخواهانه امام جمعه  بيله سوار در ماه های اخير بازتاب زیادی در شبکه های اجتماعی داشته است

از دعوت سخنران زن به نماز جمعه تا کتاب هدیه دادن

  تصویری از حضور مریم کاویانی در 
مراسم تشییع همسر مهمانپرست که 

مورد توجه واقع شد


